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 19 oktober 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Arbets- och företagsnämnden 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus kl. 18.00 – 18.56, ajournering 18.45 - 18.52 

 BESLUTANDE 
Jan-Eric Jansson (KD) ordf 
Ylva Sandström (M) 1:e v ordf 
Maria Raner (S) 2:e v ordf 
Lotta Riedel (M) 
Joakim Olofsson (L) 
Åsa Norrman Grenninger (S) 
Shahin Malak (NL) 
Lena Edström Sandin (M) 
Lisa Hagberg (KD)  
Göran Börjesson (MP) 
 

ERSÄTTARE 
Johan Hafström (M) 
Jan Bjurfors (M) 
Petter Larsson (M) 
Björn Carheden (L) 
Maria Svensson (S) 
 

Övriga deltagare Malin Westerback, Carina Filipovic, Jonas Bisander, Joumana Bagdi, Pia 
Stark 

 

Utses att justera Maria Raner  
Justeringsdatum 24 oktober 2016  Paragrafer §§ 80 - 82 
   
Underskrifter Sekreterare  

  Maria Baeva 

 Ordförande  

  Jan-Eric Jansson  

 Justerande  

  Maria Raner 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Arbets- och företagsnämndens protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 19 oktober 2016 
Anslaget sätts upp 25 oktober 2016  
Anslaget tas ned 9 november 2016  
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Nämndsekreterare Maria Baeva  

Utdragsbestyrkande 
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§ 80 AFN 2016/102  

Strategi/genomförandeplan för mottagandet av 
ensamkommande barn med anledning av de sänkta 
statliga ersättningarna 2017 och dess konsekvenser 

Beslut 
1. Arbets- och företagsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 
2. Arbets- och företagsnämnden ger arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att till nästa 

möte återkomma med en mer detaljerad genomförandeplan inklusive tidsplan för 
föreslagna åtgärder. 

Ärendet 
Arbets- och företagsnämnden beslutade vid sitt senaste sammanträde att uppdra åt 
arbetsmarknadsdirektören att till nästa sammanträde presentera en plan för hur 
mottagandet av ensamkommande ungdomar kan rymmas inom den budgetram som de 
sänkta statliga bidragen medger samt konsekvenserna av detta.  
 
Förändrade ersättningar från staten och givet oförändrat antal barn innebär ett 
intäktsbortfall på 52 miljoner kronor år 2017. Detta innebär i sin tur att kostnaderna måste 
minskas med 44,3 miljoner kronor för att kostnaderna ska rymmas inom de statliga 
ersättningarna. Med hänsyn till minskat antal barn så måste kostnaderna minskas med 380 
kronor per barn och dygn för att de statliga ersättningarna ska räcka. 
 
För att möta dessa förändrade förutsättningar behöver Nacka kommun, både ställa om 
befintliga boendeformer/-placeringar, utöka kapaciteten med fler kostnadseffektiva 
individuellt anpassade boendeformer/-platser för målgruppen ensamkommande barn och 
unga samt harmonisera kostnaderna för boende och myndighetsutövning. Allt detta 
behöver genomföras skyndsamt för att minimera riskerna för att nämndens ekonomi 
påverkas negativt. För att uppnå det önskvärda resultatet om minimal ekonomisk påverkan 
på nämndens resultat föreslås en strategi som i korthet innebär: 
 

1. En effektivare och mer kostnadseffektiv myndighetsutövning 
2. En förändrad strategi för boendeplaceringar 
3. Framtagande av nya boendeformer/-lösningar 
4. Omställning/konvertering, omförhandling och/eller avveckling av nuvarande 

boendeformer/-placeringar 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 16 oktober 2016 
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§ 80 forts  

Yrkanden 
Ylva Sandström (M) yrkade att arbets- och företagsnämnden ger arbetsmarknadsdirektören 
i uppdrag att till nästa möte återkomma med en mer detaljerad genomförandeplan inklusive 
tidsplan för föreslagna åtgärder. 
 
Göran Börjesson (MP) yrkade att arbets- och företagsnämndens ger 
arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att ta fram följande underlag till kommande 
nämndmöten: 
 

1. Tydlig genomgång av befintliga kostnader, för mottagandet av ensamkommande 
barn (asylsökande likväl som med TUT/PUT), kopplat till olika boendeformer 
samt privata och kommunala verksamheter. 

 
2. Benchmark med ett antal andra kommuner kopplat till kostnader (för asylsökande 

ungdomar samt de med TUT/PUT) som finns idag gällande olika boendeformer 
samt privata och kommunala verksamheter. 

 
3. Se över möjlighet till att inom kort genomföra kvalitetsundersökning av befintliga 

boendeformer där barnen och deras gode män haft möjlighet att besvara frågor.  
 

4. Ge information till nämnden om möjliga boendeformer (samt skolgång) som 
erbjuds asylsökande ungdomar, som i dag bor och går i skola i Nacka, vilka har 
fått/riskerar att få sin ålder uppskriven av Migrationsverket som av vuxen (d.v.s. 
över 18 år). 
 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade avslag på Göran Börjessons (MP) yrkande.  

Beslutsgång 
Med avslag på Göran Börjessons (MP) yrkande beslutade nämnden i enlighet med förslag 
till beslut samt Ylva Sandströms (M) yrkande.  

Protokollsanteckningar 
Ylva Sandström (M) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Regeringen beslutade i somras att sänka den statliga ersättningen till kommunerna för 
ensamkommande barn då man ansåg att kostnadsnivån var för hög. Man var från 
regeringen tydlig med att det inte handlade om att stjälpa över kostnader på kommunerna. 
Moderaterna anser att det är självklart att vi måste anpassa vår kostnadsnivå till de nya 
ersättningarna. Vi fattade redan förra året beslut om att prioritera familjehem, den 
vårdform som både kostar minst och som ger den bästa integrationen. För äldre ungdomar 
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kan stödboende, ev i inackorderingsrum, vara ett alternativ. Självklart ska den som har mer 
omfattande problematik även fortsättningsvis få större insatser, men det är inte rimligt att 
slentrianmässigt betala för HVB-boende med dygnet-runt-personal till alla, när endast ett 
fåtal kräver sådana resurser. Även den kommunala handläggningen behöver standardiseras 
och förenklas. Det finns ingen anledning att utreda ensamkommande barn som om de 
hade allvarliga psykiska eller psykosociala problem, när deras omsorgsbehov i de flesta fall 
endast beror på att de saknar föräldrar i landet.” 
 
Göran Börjesson (MP) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Miljöpartiet hade ovanstående yrkanden vid nämndens möte som en grund till utvecklad 
dialog. Vi anser att nämndens ledamöter har behov av än mer tydlighet kring konsekvenser 
kopplat till mottagande av nyanlända barn och ungdomar (samt i de fall barnens ålder 
skrivs upp av Migrationsverket under asylansökning).  
Vi kan, efter AFNs möte, konstatera att våra yrkanden om tydlighet för att kunna ta goda 
beslut framöver med bibehållen kvalitet inte antogs av nämnden. 
Detta ger skäl till oro inför framtiden när vi inte ges tillfälle till att diskutera olika alternativ 
för att säkerställa hög kvalitet till ett bra pris. 
Vi ser fram emot att fortsättningsvis kunna föra en god dialog i nämnden för att möjliggöra 
att de bästa besluten tas.” 
 
Joakim Olofsson (L) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Liberalerna skulle vilja se en genomförande-plan för övergången från dagens 
boendeformer och boende-orter för ensamkommande och hur kostnaderna därigenom kan 
reduceras till önskvärd nivå under 2017.  
Planen bör innehålla detaljer om antal individer i olika boendeformer idag och vilka 
kostnaderna är för dessa, samt beräkningar över framtida önskvärd situation, både ur 
kostnads och kvalitetsperspektiv.   
Planen bör följas upp i nämndens möten och prognosen uppdateras löpande.” 
 
Maria Raner (S) och Shahin Malak (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna och Nacka Listan efterfrågar en hållbar plan med god kvalitet för hur 
de ensamkommande barnen ska tas emot i Nacka. Majoriteten i Nacka utmanar 
tjänstemännen till att presentera en plan där de i slutet behöver skriva att ”Verksamheten 
vill tydligt uppmärksamma nämnden på att en allt för snabb takt på genomförande av 
nödvändiga förändringar innebär en risk för att organisationens fokus på barnets bästa kan 
gå förlorad.” 
Majoriteten i Nacka har placerat mer än hälften av de ensamkommande barnen på boenden 
utanför Nacka kommuns gränser. Det har ofta varit dyra placeringar utan att ta hänsyn till 
skattebetalarnas pengar. Nu när Majoriteten i Nacka själva behöver skjuta till väljer de i  
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§ 80 forts  
 
stället att göra skattesänkningar bland annat på bekostnad av de ensamkommande barnens 
placeringar. 
Nu tas en plan fram där kostnaderna, för de dyra lösningar som tidigare använts, ska 
minska. Vi S och NL vill även lyfta vikten av en god kvalitet, att se till barnens bästa, 
exempelvis önskar vi att se över boendelösningar där det finns nattpersonal som barnen 
kan vända sig till vid behov. Det går säkerligen att sänka de dyra kostnaderna där 
majoriteten tidigare slösat med skattebetalarnas pengar men det behöver finnas en rimlig 
kostnadskalkyl och uträkningar med kvalitet för barnens bästa som utgångspunkt innan 
beslut om detta tas.” 
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Miljöpartiets förslag är sympatiskt eftersom det syftar till att höja kvaliteten i mottagandet. 
Vi arbetar dock redan med att kvalitetssäkra mottagandet genom ett flertal 
uppföljningssystem. I årsredovisningen görs redan en tydlig genomgång av kostnaderna. 
I uppdraget att ta emot ensamkommande görs ingen skillnad på privata eller kommunala 
verksamheter. Alla får samma ersättning. 
Kvalitetsundersökning görs redan, men kan utvecklas. Men eftersom vi redan har en 
kvalitetssäkring är fokus på detta inte första prioritet. Att genomföra benchmarking är en 
omfattande uppgift som borde utföras på riksnivå. 
Hur regeringen kommer att utforma tillämpningen av åldersbestämning är omöjligt att 
veta.” 
 
- - - - - 
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§ 81 

Delegationsbeslut och anmälningsärenden  

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden noterar att den har tagit del av handlingarna.  

Handlingar i ärendet 
 
Delegationsbeslut 
 

• Delegationsbeslut Beviljande av projektbidrag för inkludering Drop-in Futsal 2.0 
AFN 2016/98 

Protokoll  
 

• Protokoll fört vid inspektion på Villa Lidforss Nacka kommun, 2016-09-26   
• Protokollsutdrag § 254 KF den 17 oktober 2016, Begäran om entledigande från 

uppdrag som ledamot (C) i arbets- och företagsnämnden från Claes Tarras Ericsson 
samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2016 

• Protokollsutdrag § 252 KF den 17 oktober 2016, Begäran om entledigande från 
uppdrag som ersättare (V) i arbets- och företagsnämnden från Rezan Labady 
samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 2016 

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden noterade att den har tagit del av handlingarna. 
 
- - - - - 
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§ 82 

Övriga frågor  

Val av ny ersättare till arbets- och företagsnämndens 
utskott 

Beslut 
Arbets- och företagsnämnden utser Konrad Hellberg (C) som ersättare i arbets- och 
företagsnämndens utskott för tiden intill utgången av 2016. 

Ärendet 
Med anledning av att Claes Tarras Ericsson (C) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
arbets- och företagsnämnden avslutas även hans uppdrag som ersättare i arbets- och 
företagsnämndens utskott. Nämnden behöver således utse en ny ersättare till arbets- och 
företagsnämndens utskott intill utgången av 2016.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag § 254 KF, den 17 oktober 2016 

Yrkanden 
Ordförande Jan-Eric Jansson (KD) yrkade att Konrad Hellberg (C) utses som ersättare i 
arbets- och företagsnämndens utskott för tiden intill utgången av 2016.  

Beslutsgång 
Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons (KD) yrkande.  
 
 
- - - - - 
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